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Othmar Karas: „un prim pas pentru
evitarea repetării crizei financiare”
Parlamentul European a susţinut consolidarea reglementării sectorului financiar
chiar şi înaintea începerii crizei financiare. Raportorul pentru revizuirea directivei
privind băncile afiliate instituţiilor centrale şi dispoziţiile de gestionare a crizelor,
Othmar Karas, consideră că actuala criză a arătat punctele slabe ale sistemului de
supraveghere în momentul de faţă. Noua lege - adoptată pe 6 mai - merge în paralel
cu cea privind agenţiile de rating al creditelor.

Ce efect va avea raportul dumneavoastră? Vor remarca diferenţa oamenii de rând?

Directiva pe care am adoptat-o este un punct cheie al legislaţiei europene din domeniul
abordării crizei financiare şi economice. Criza financiară nu a afectat doar economia şi
pieţele financiare, ci a avut consecinţe pentru toţi cetăţenii. Această directivă va ajuta
Uniunea Europeană să evite pe viitor o astfel de situaţie.

În momentul de faţă avem datoria de a găsi reguli clare şi transparente pentru sectorul
financiar. Uniunea Europeană ne dă oportunitatea de a găsi reacţii comune. Prin raportul
meu, Parlamentul European îşi demonstrează din nou rolul de lider în aceste discuţii.

Trimitem în exterior semnalul potrivit înaintea alegerilor europene, prezentând răspunsuri
europene eficiente, simplificând regulamentele pentru pieţele financiare, conferind mai
multă siguranţă şi dezvoltând semnificativ piaţa financiară. Beneficiem cu toţii de un sistem
financiar eficient şi care funcţionează.

Aveţi în urmă o experienţă bogată de manager în sectorul bancar şi al asigurărilor.
Credeţi că acest raport vine la timp?

Parlamentul European a cerut de mulţi ani dezvoltarea reglementării pieţelor financiare. Din
păcate am avut nevoie de o criză financiară pentru a începe să lucrăm asupra unor dezvoltări
reale şi durabile. Cu toate acestea, privesc mai mult la viitor decât la trecut. Sunt fericit că
avem şansa de a crea un cadru mai eficient, construind pe ceea ce avem deja.

Cu cele două rapoarte, al dumneavoastră şi cel al domnului Jean-Paul Gauzès privind
agenţiile de rating al creditelor, puteţi spune că Parlamentul European şi instituţiile
europene au făcut tot posibilul împotriva crizei financiare?

Cu cele două rapoarte am dat un prim răspuns rapid. Dar acesta este doar primul pas.
Parlamentul European şi Uniunea Europeană au iniţiat o reacţie puternică şi convingătoare
ce poate servi de model unei soluţii globale, şi acesta este chiar scopul nostru.

Noile reguli privind supravegherea pieţelor financiare, restricţiile privind „expunerile mari“
ale băncilor, controlul mai strict al securizării şi calitatea capitalului instituţiilor bancare au
ca scop consolidarea stabilităţii sistemului financiar.
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Dar acesta nu trebuie să fie ultimul nostru cuvânt. După alegerile europene ne vom relua
activitatea în domeniu. Avem nevoie, printre altele, de un sistem european de supraveghere
mai ambiţios şi de reguli noi privind fondurile de investiţii.


